
    

 

    

 

 
 

    

     

     

     

     

     

     

 

Pöytäkirja; Valtioneuvoston vaikutusarvioinnin osaamisverkosto, kokous 2/2021 

Aika: maanantai 10.5.2021 klo 13−15 

Paikka: Teams-kokous 

 

Osallistujat: 

pj. Antti Moisio, VNK 

varapj. Kaisa Tiusanen, OM  

Hanna Kivistö, VNK 

Katja Fokin, UM  

Aleksi Kirjonen, OM 

Krista Sirén, SM 

Minnamaria Nurminen, PLM 

Jouko Narikka, VM 

Heli Kokkinen, VM 

Eerikki Nurmi, OKM 

Piritta Sirvio, OKM 

Susanna Paakkola, MMM 

Markus Lounela, MMM 

Silja Ruokola, LVM 

Niko-Matti Ronikonmäki, LVM 

Satu Pentikäinen, TEM 

Anu Laitinen, TEM 

Stina Oksa, STM 

Mikko Meuronen, STM 

Laura Valkonen, YM 

Kirsi-Marja Lonkila, YM 

Siht. Pamela Sarasmo, OM 

 

Vieraina:  

Leila Kostiainen, lainsäädännön arviointineuvosto 

Oskari Nokso-Koivisto, Aalto Economic Institute 

Kati Rantala, Helsingin yliopisto 

Petri Uusikylä, Frisky & Anjoy Oy  
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1. Kokouksen avaus ja esityslistan hyväksyminen 
Pj. avasi kokouksen klo 13. Esityslista hyväksyttiin.  
 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin.  
 

3. Lakihankkeiden vaikutusten jälkiarviointi 
a. Lainsäädännön arviointineuvoston aloite jälkiarviointijärjestelmän toteuttamisesta: 

Leila Kostiainen ja Antti Moisio, lainsäädännön arviointineuvosto. Kostiainen kertoi ar-
viointineuvoston aloitteesta. Nyt keskeinen kysymys on se, mitä tapahtuu, kun VN-
TEAS –hanke on saatu päätökseen. Arviointineuvoston mukaan tarvittaisiin valtioneu-
vostotasoinen kehikko, jossa määritettäisiin muun ohella, milloin jälkiarviointeja tulisi 
tehdä, miten ne tulisi tehdä, keiden niitä tulisi tehdä, miten ne rahoitettaisiin ja kuinka 
arviointien laatua tulisi seurata.  
 

b. Aalto-yliopiston raportti ”Vaikutusarvioinnit osaksi päätöksentekoa”: Oskari Nokso-Koi-
visto, Aalto Economic Institute. Nokso-koivisto kertoi Matti Sarvimäen ja Otto Toivasen 
kanssa tehdystä selvityksestä. On tärkeää esimerkiksi huomioida jälkiarviointi jo siinä 
vaiheessa, kun politiikkatoimia suunnitellaan. 

 
c. Jälkiarvioinnin VN TEAS -hankkeen tulokset: Kati Rantala, Helsingin yliopisto ja Petri 

Uusikylä, Frisky & Anjoy Oy. Rantala ja Uusikylä kertoivat VN TEAS –hankkeen tulok-
sista. Hankkeen tulokset ja suositukset ovat hyvin linjassa kv-tilastojen kanssa. Se 
vaihtelee kovasti ministeriöittäin, mitä jälkiarviointien osalta tehdään.   
 

d. Käytiin keskustelu esitysten pohjalta. Esille nostettiin muun ohella Australian malli, 
jossa lähes aina laaditaan jälkiarviointi. Sidosryhmäkuulemiset ovat keskiössä.  

 
4. Kuntavaikutusten arviointi: Mitä lainvalmistelijoiden tulisi huomioida ja miten näitä vai-

kutuksia kannattaisi arvioida? 
a. Kuntavaikutukset: Jouko Narikka, VM. Mervi Kuittinen ei päässyt kokoukseen. Narikka 

kertoi kuntavaikutuksista taloudellisten vaikutusten näkökulmasta.  
 

b. Käytiin keskustelu esityksen pohjalta. Esille nostettiin muun ohella Kuthanekin rooli.  
 

5. Verkoston työsuunnitelmasta päättäminen 
Työsuunnitelma hyväksyttiin. 
 

6. Seuraava kokous maanantaina 6.9.2021 
Seuraava kokous pidetään 6.9.2021. Syyskuun kokouksessa on tarkoitus käsitellä ilmasto- ja 
ympäristövaikutuksia. Puheenjohtajaan ja sihteeriin saa olla yhteydessä, mikäli nousee esille 
muita ehdotuksia kokouksen aiheiksi.  

 
7. Muut asiat 

Vaikutusarviointi ohjeen uudistustyön sidosryhmäkuulemiset ovat alkamassa. 
 

8. Kokouksen päättäminen 
Pj. päätti kokouksen klo 14.58. 


